
Bestyrelsesmøde 4/3-2024 

 

Deltagere: Stine, Jacob, Camilla, Eva, Line, Mette K., Sofie, Mette 

 

Afbud: Nicklas, Mie, Hatice, Nia 

 

Dagsorden: 

 

• SPROGKLAR uddannelse af personalet 

 

Sprogklar er en kommunalt udbudt uddannelse af personalet ift. sprogstimulering. Består af 8-10 

moduler med videoer, som man skal drøfte med kolleger. Personalemøder er bl.a. brugt på at se 

videoer sammen med grundlægger af SPTOGKLAR. Her er bl.a. fokus på institutionens miljø ift. 

sprog, læsehjørner og tydeligt skriftsprog. Lige pt er fokus på at ændre på små ting på stuerne for 

at motivere til, at der bliver mere sprog mellem barn og personale. 

 

Der er desuden sat midler af politisk at der skal være et sang forløb med “Sangglad” med 

vuggestuerne.  

 

Personalemøder skal også bruges på APV.  

 

• Fokus på leg og legens betydning 

 

Personalet har haft fokus på at kigge på de forskellige legemiljøer og de voksnes positionering i 

legen. Hver institution er blevet bedt om at overveje, hvordan man vil arbejde med det i hver enkelt 

institution. Syvhøjvænge har valgt at fokusere på legepladsen, og har en målsætning om, at der 

skal sættes en leg i gang af en voksen, hver gang man er ude. Der vælges 4 grundlege som kan 

differentieres efter alder og niveau. 

Skilte/plancher hænges op i vindfang så man kan søge inspiration, samt gør det synligt for 

personalegruppen, hvilke lege der leges og hvordan.  

Hver stue får desuden til opgave at kigge på stuens indretning og de forskellige legemiljøer, fx om 

børnene kan nå legetøjet, er det tydeligt hvor der leges med hvad osv. 

 

• Kapacitet 

 

Lige pt kører institutionen med fuld kapacitet, nogle børnehavegrupper er oppe på 26 børn. Det 

næste års tid skal vi regne med mange børn pga. tilflyttere og at ny institution ikke bygget endnu. 

Kvartalsvis justeres der i budget ift. personale pga. flere børn, og personalet går til huset som 

helhed. 

 

• Orientering fra Mette 

 

• Ny struktur uden distrikter (se sidste referat, ny leder af alle dagtilbud i kommunen Mette 

Theisen) 

• Personale (stilling slået op, 6 ansøgere, 1 til samtale) 

• Økonomi (budget for 2024: simulering ift. børn, faste udgifter og personale så går vi i lige 0) 



• Ny leverandør af fødevarer (Hørkram i stedet for AB Catering) 

• Kommunikation på AULA (personalet beder om hjælp fra bestyrelsen til at udfærdige 

skabelon/tjekliste hvis nødvendigt. De fleste i personalegruppen laver opslag med 

informationer til forældre. Kommunikation tages op i personalegruppen, så alle nye er klædt 

godt på) 

 

• Budget 2025 - Mulighedskatalog og orienteringsmøder 

 

Eva og Line deltager i møde på rådhuset d. 17/4 angående input til mulighedskatalog og frister.  

 

Deadline for ønsker til mulighedskatalog d. 6/6.  

Andet høringsmøde d. 18/9 

 

Forslag til mulighedskatalog: 

• variation af belægning på lille legeplads, måske noget gummi-underlag med tal og former 

på 

• renovation af fliser ved cykelsti ude foran huset 

 

Ekstraordinært bestyrelsesmøde med input til mulighedkatalog d. 13/5 kl. 17. 

 

• Forældremøde med valg til bestyrelsen og oplæg fra SPROGKLAR d. 30/5 kl. 17. 

Vellignende billeder af bestyrelsens medlemmer sendes til Mette.  

• Besøg af borgmester d. 23/4 kl. 15.25. Stine kommer og repræsenterer bestyrelsen. Jacob 

og Line står standby.  

• Nyt fra stuerne 

 

Ærtespirerne er på små spontane ture ud af huset, nye børn på stuen, brobygning til børnehaven, 

katten af tønden og fastelavn. Gået i gang med påskepynt og laver også greenscreen. 

 

Bønnespirerne arbejder også med greenscreen, brobygning og er i puderummet hvor der øves 

grovmotorik på motorikbane. Arbejder med finmotortik ved at tegne og male. Gør også klar til 

påsken, tager også på små ture ud af huset, snakker om de dyr de møder på deres ture, selvhjælp 

ift. toiletbesøg og tøj.  

 

Dragerne og smølferne var i bækkehuset i efteråret og havde fokus på krible krable og mad over 

bål. De skal derned igen ifm. sankt hans. De læser, spiller, hører lydbog og har særligt fokus på 

sproget for tiden. 

 

Troldestuen har lavet snegleløb i kælderen, voksne læser historier højt og så spiller børnene 

historien som teater. Snakker om at man er modig, når man smager på maden, har fokus på 

sproget, bager og kigger på opskrift og laver green screen billeder.  

 

Bøllerne har fokus på årstider, fx hvad der sker med en gren, når den kommer ind i varmen, fri for 

mobberi, snakket om forskel på halloween og fastelavn.  

 



Smølferne havde bag for en sag i efteråret, arbejder med alfabetet i rim og remser, deler børn i 

mindre grupper, fri for mobberi, massage, nye børn, kompost-projekt, snakker meget om hvad man 

hedder, og hvor man bor osv. 

 

Storegruppen arbejder med vikingerne, de laver små vikinger ud af toiletruller, våben, skjold og 

hjelme. Tøj skal laves. Vikingedag i april når vejret er til det. X-factor øves i kælderen. 

Storegruppens afslutningsfest d. 30/4. Relationer dannes på tværs af stuerne.  

 

Ift. storegruppen bliver det nævnt, at forældre i andre institutioner er blevet kaldt til samtale for at 

tale om, hvordan de ser børnene ifm. skolestart. Mette svarer, at de er blevet bedt om at udtale sig 

om, hvordan de ser børnene, når forældrene ikke er der. Mette siger at man altid kan bede om at 

tale med en pædagog ifm. eget input.  

Personalet bliver spurgt om, hvordan de ser børnene, relationer osv. og det er det de melder 

tilbage ifm. klassedannelse, og opfordrer til at man henvender sig til SFO når man starter. 

 

Forældre efterspørger dialog og vidensdeling med SFO ift. hvornår der bliver meldt klasser ud osv. 

og ønsker fælles ramme for hvordan man gør tingene, så alle får informationer samtidig. Skolen 

melder klasser ud. Personalegruppe kommer med udmelding til forældre. Forældre efterspørger 

dato for dette.  

Forældre efterspørger dialog og brobygning ift. overgang til SFO, så man bliver klædt på bedst 

muligt. Personale plejer at få frist for, hvornår grupperne skal meldes ud, men har ikke fået det. 

 

• Forældrehenvendelser 

 

Bestyrelsen har modtaget forældrehenvendelse som vedrører brobygning mellem mini til maxi. 

Bestyrelsen drøftede henvendelsen, hvilket har sat nogle refleksioner i gang hos personalet. 

Forældrehenvendelsen er besvaret. Hvis man som forældre har noget på hjerte, kan man altid 

ringe ned og snakke med personalet. 

 

• Evt. 

• Personalet tjekker for tjørnebuske på den store legeplads 

• Kælderrum står lidt standby med de sidste finesser 

• Andet setup for Lucia foreslås 

• Retningslinjer ift. skærm efterspørges 

• Blå futter ifm. vintersæson foreslås 

 


